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Mødereferat 
 

 Dato: 09.12.2021 

  

Mødeforum:  
 

LUU Teknologi 

Dato: 
 

7. december 2021 Tid: 13:00 – 14:30 

Sted: 
 

Learnmark Horsens, Vejlevej 150, 8700 Horsens – Lokale 230 

Mødeleder: 
 

Jane Winther Hougaard 

Deltagere: 
 

Jane Winther Hougaard, Dansk Metal 
Erik Mortensen, DI 
Erik Sletkær Jensen, 3F 
Torben Gadegaard, Dansk Metal 
Max Vissing, Learnmark Horsens 
Bent Johannesen, Dansk Metal 
Brian Tollak Nielsen, 3F 
Erik Westergaard, DI 
 

Afbud: Heinrik Christiansen, Dansk Metal - afbud 
Jan Gram, Tekniq Arbejdsgiverne - udtræder 
Laura Sixhøj, tilforordnet lærling, Dansk Metal – udtræder, udlært 
Jacob Bismuth, Learnmark Horsens - afbud 
Peter Hjortdal Andersen, Learnmark Horsens - afbud 
Frank Torhus, DI 
Søren Hjort, DI 
 

Referent: 
 

Carina Würtz Rolskov 

  

  

  

  

Dagsorden: 
 

1. Nyt fra formandskabet v/Jane Winther Hougaard og Erik Mortensen 
2. Nyt fra EUD og praktikcenter 
3. Digitalisering og bæredygtighed i industrien 
4. Nyt fra AMU  
5. Debat om ny teknologi 
6. Nye praktiksteder 
7. Eventuelt 
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Ad 1) 
Jane Winther Hougaard bød velkommen. 
Erik Mortensen orienterede om nyt fra formandskabet.  
Der skulle have været et projekt Samspil-arrangement med Horsens Kommune og Stensballe Skole. Dette er blevet udsat til foråret 
2022 pga. Corona.  
Der er planlagt møde med udskolingslærerne den 8. februar 2022. Mødet har til formål at få skabt et samarbejde om at få unge 
mennesker over i erhvervsuddannelserne.  
 
Erik Mortensen gav udtryk , at der er en stor potentiel målgruppe blandt studenterne. Erik Mortensen fremlagde en statistik, der 
viste at 25 procent af alle studenter endnu ikke er kommet i gang med en videregående uddannelse to år efter den færdiggjorte 
studenteruddannelse. Efter ét år er procenttallet 46.   
Brian Tollak Nielsen var enig i at denne gruppe er meget relevant. De fleste af studenterne findes ude i virksomhederne. 
Torben Gadegaard gjorde opmærksom på, at Studievalg Danmark også er forpligtiget til at rådgive over mod erhvervsuddannelser. 
Udfordringen med Studievalg Danmark er, at så snart de studerende er færdige med gymnasiet, har de kun kontakt med de unge, 
såfremt de unge selv henvender sig.  
Brian Tollak Nielsen orienterede om sin betragtning fra den nyligt afholdte uddannelsesmesse. Det er vigtigt at tale 
erhvervsuddannelserne op og ikke ned. Det var tydeligt, at det trak i de unge, når de fandt ud af de kunne få løn under 
uddannelsen i stedet for SU. Forældrene så desuden meget positivt på EUX-uddannelserne.  
Max Vissing supplerede med at virksomhederne generelt set er positive over EUX.  
 
Erik Mortensen spurgte ind til en status på lærepladsalliancen. Carina Rolskov kunne orientere om, at der er 28 underskrevne 
samarbejdsaftaler den 7. december 2021.  
 
Max Vissing orienterede om virksomhederne efterspørger voksne. Der er dialog med jobcentrene om at få ledige til at tage 
produktøruddannelsen. Det kan være svært for de voksne at overskue en 4-årig uddannelse. Max Vissing skal holde et oplæg for 
de ledige, bl.a. i samarbejde med en færdiguddannet produktør fra Vola.   
 
Jane Winther Hougaard gjorde opmærksom på, at det er en fordel for virksomhederne at optage uddannelsesaftaler gennem IKUF 
med aftalt uddannelse. Dette kan lade sig gøre, hvis det er medarbejdere fra virksomhederne, som går i uddannelse. Max Vissings 
opfattelse har været, at det oftest ikke er pengene der bremser virksomhederne, men derimod det faktum, at de skal mangle deres 
nøglemedarbejdere i en længere periode.  
 
Ad 2) 
Max Vissing orienterede om at alle GF2-elever indenfor smed- og industriteknikeruddannelserne har en uddannelsesaftale.  
Der er en elev i skolepraktik indenfor industritekniker. Eleven er nået til H3 i sin uddannelse.  
 
Optagelsestallene for GF2 med start til januar er:  

• Elektriker: 6 

• Industritekniker: 2 

• Mekaniker: 5 

• Smed: 5 

• VVS: 3 
 
GF1’erne har endnu ikke valgt uddannelsesretning. 
 
Carina Rolskov orienterede om at skolens metalafdeling er lukket ned frem til torsdag den 9. december grundet et Corona-
smitteudbrud blandt elever og medarbejdere i afdelingen.  
 
Ad 3) 
Max Vissing orienterede om at de unge kigger efter bæredygtige virksomheder, når de vælger lærested. Der var undren i udvalget 
til hvordan de unge vurderer på om en virksomhed er bæredygtig.  
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Max Vissing berettede at de unge bl.a. kigger på om de kan stå inde for det, som der bliver produceret. Dog tænker de ikke 
langsigtet i disse overvejelser.  
 
Jane Winther Hougaard orienterede om, at de har et fast dagsordenspunkt på SU-møderne i virksomheden som handler om 
hvordan energiforbruget gøres grønnere. De ser en stigende tendens til kunder forlanger de lever op til visse miljøkrav.  
 
Ad 4) 
Carina Rolskov orienterede om at der gennemføres kurser i det åbne svejseværksted. Der er desværre stadig ikke tilslutning til 
robotkurserne.  
 
Ad 5) 
Brian Tollak Nielsen orienterede om at han sidder i et udviklingsudvalg ved Industriens Uddannelser. Her drøfter de bl.a. VR-forløb 
og vil gerne se nærmere på Learnmarks erfaringer. Brian Tollak Nielsen sørger for at sætte Industriens Uddannelser i forbindelse 
med Jacob Bismuth.  
 
Bent Johannesen orienterede om at de bruger en virtuel svejsestation på Herningsholm.  
 
Brian Tollak Nielsen spurgte ind til om Learnmark har overvejelser om differentieret undervisning, hvor noget af den teoretiske 
undervisning kan gennemføres virtuelt.   
 
Ad 6) 
Jane Winther Hougaard orienterede om at der ikke har været nogen nye godkendelser siden sidst.  
 
Ad 7) 
Carina Rolskov indkalder til møderækken for 2022 i Outlook.  
 


